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 Zápis 

Jednání Komise pro životní prostředí 

RMČ P1 
2023/3 

 

Datum jednání 13.3.2023 

(začátek 17:00 konec 18:15) 

 

 

Přítomni: 

 

Jan Saitz, Olga Krahulcová, Milan Smrž, Tomáš Oliva,  

Jana Šestauberová, Pavel Řeháček, Kateřina Melzerová 

 

Nepřítomni:  

 

 

Omluveni:  

  

Petr Kučera 

 

PROGRAM: 

 

1. Zahájení zasedání komise 

2. Prezence 

3. Jmenování ověřovatele dnešního zápisu 

4. Schválení programu, zápisu č. 2 ze dne 13.2.2023 a zápisu z mimořádného 

jednání tří společných komisí dne 11.1.2023 

5. Identifikace zdrojů odpadního tepla využitelného pro vytápění objektů (p. 

Smrž) 

6. Čelakovského sady – seznámení se situací, doporučení k realizaci dílčích 

opatření 

7. Akce v zeleni 

8. Různé 

 

 

1. Zahájení komise 

 

P. předseda zahájil komisi v 17:00 hod. 

 

2. Prezence 

 

Všichni přítomní členové komise se zapsali do prezenční listiny. 

 

3. Jmenování ověřovatele dnešního zápisu 

 

Ověřovatelem byl pověřen p. Smrž. 
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4. Schválení zápisu č. 2 ze dne 13.2.2023 a zápisu z mimořádného jednání 

11.1.2023 

 

Zápis č. 2 ze dne 13.2.2023 byl schválen bez připomínek.  

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

 

 

Zápis z mimořádné komise ze dne 11.1.2023 byl schválen bez připomínek. 

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

 

 

5. Identifikace zdrojů odpadního tepla využitelného pro vytápění objektů 

 

P. Smrž informoval přítomné členy komise o odpadním teple, jako největším nevyužitelným 

zdrojem energie na světě. Využití odpadního tepla evropským průmyslem by mohlo ušetřit 

až 67 miliard ročně. V některých zemích může odpadní teplo dokonce pokrýt celou potřebu 

vytápění. 

Některé možné zdroje odpadního tepla: 

 

 tepelné zdroje, vytápění, motory, kompresory 

 chladírny v potravinářských provozech a prodejnách 

 odpadní vzduch z metra 

 větrací vzduch z budov a klimatizací 

Pro využití tepla je výhodné využít tepelné čerpadlo, které je schopno potencovat množství 

využitelného tepla a zvýšit rovněž jeho teplotu. Potencovaným teplem by bylo možno 

vytápět některé budovy a zařízení v okolí zdroje. 

 

zdroj: https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2451904918300015#b0615 

 

P. předseda navrhl přesunout tento bod na další jednání komise, p. Smrž připraví přesnější 

informace. (náklady na studii, náklady na provoz, atd.) 

 

 

6. Čelakovského sady – seznámení se situací, doporučení k realizaci dílčích 

opatření 

P. Vaculín informoval přítomné členy komise o stavu a situace v parku Čelakovského sady.  

Stav parku je neutěšený, dochází k odkládání odpadu mimo odpadkové koše, odpadky se 

povalují i po trávnících, konají se alkoholové party. Celá situace se zhoršila po každodenním 

pobytu ukrajinských náctiletých v parku. Proběhlo několik jednání na místě za účasti 

ukrajinského tajemníka velvyslanectví Ukrajiny, za přítomnosti MP a PČR. Záležitostí se 

také prý zabývají preventisté z MVČR a MHMP. Městská policie slíbila častější dohledy 

v parku, mají 5 kontrolních dob, 2 PČR.  

P. Vaculín o celé situaci také informoval na Bezpečnostní komisi MČP1, která zasedala 

13.03.2023. Jeden z návrhů je také instalace bezpečnostních kamer na tubus, kamera 

bude připojena na MP. Dále KOŽP navrhuje častější vývoz košů a případně zvýšit počet 

odpadkových košů.  

Tento park má v péči Městská část Praha 1 po rozsáhlé revitalizaci, která proběhla v roce 

2018 na náklady MHMP. Od roku 2020 zajišťuje správu parku společnost GARPEN 

ZAHRADNICKÁ spol. s r.o..  
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Návrh usnesení: 

 

Bere na vědomí situaci v Čelakovského sadech, přičemž dostupné podklady považuje za 

alarmující. 

 

Doporučuje gestčnímu členu RMČ P1 pro oblast životního prostředí a čistoty, zahájit kroky 

vedoucí k maximální možné eliminaci možností opakovaní situace z roku 2022, a to včetně 

zvážení možnosti převodu Čelakovského sadů do správy HMP. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

 

8. Akce v zeleni 

 

a)Rotary klub Praha – umístění haptického modelu Staroměstského náměstí v parku na 

Staroměstském náměstí – náklady cca 1mil. Kč (hradí spolek), souhlas památkářů. Žádost 

byla také postoupena k posouzení na Komisi kultury. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit výpůjčku části pozemku 

za účelem umístění haptického modelu Staroměstského náměstí v parku na 

Staroměstském náměstí.  

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

Usnesení přijato. 

 

b) Mezinárodní křesťanské velvyslanectví Jeruzalém – žádost o povolení záboru v rámci 

akce „Kulturou proti antisemitismu“ v parku na Palachově náměstí dne 16.04.2023 – 

připomenutí památky obětí holokaustu. V parku budou umístěny reprosoustavy, hudebníci 

a technické zázemí, mixpult. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit zábor za účelem konání 

akce. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

c) R. Bartošová – žádost o povolení záboru v rámci konání svatebního obřadu na severní 

části Střeleckého ostrova dne 13.06.2023. V rámci záboru budou na pozemku umístěny 

židle a stůl pro oddávajícího. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit záboru pozemku za 

účelem konání svatebního obřadu. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 
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Usnesení přijato. 

d) CHAMPAGNERIA.CZ s.r.o. – žádost o povolení záboru v rámci umístění restaurační 

předzahrádky v ulici Konviktská a Průchodní. Budou zde umístěny stolečky, židličky a 

lavice. Veškeré vybavení bude nájemcem ve 22hod. sklízeno. Budou zde umístěny dva 

černé slunečníky bez reklamy ve stojanu mimo chodník kvůli průchodnosti. Žadatel vyvěsí 

u svých dveří provozovny plán záboru pro informaci. Žádost byla také předložena na 

jednání Komise pro obchod a služby, která souhlasila s umístěním předzahrádky. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit zábor za účelem umístění 

restaurační předzahrádky za podmínky dodržování stanovených podmínek OŽPČ a dodržení 

podmínek dle Manuálu pro kultivovanou Prahu – restaurační předzahrádky.  

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

e) PARENT PROJECT, z.s. – žádost o povolení záboru v rámci účasti zdravotně postižených 

na akci ½ maraton v parku na Alšově nábřeží dne 01.04.2023. V parku na zpevněných 

cestách budou umístěny stany pro zázemí závodníků. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit zábor za účelem konání 

akce. 

 

Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

f) Prague International Marathon, spol. s r.o. – žádost o povolení záboru v rámci konání 

akce ½ maraton v parku na Nám. Jana Palacha dne 01.04.2023. V parku budou umístěny 

nafukovací pylony a praktik pro kameramana ČT. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit zábor za účelem konání 

akce. 

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

Usnesení přijato. 

 

g) Ostrovy s.r.o. – žádost o zábor v rámci konání akce United Islands na jižní části 

Střeleckého ostrova ve dnech 05. – 06.05.2023. V parku na zpevněných cestách budou 

umístěny gastro stánky, podium a na trávě budou probíhat volnočasové pohybové aktivity. 

Členové komise doporučují zakotvit do smlouvy podmínku nepoužívání výtahu pro svoz 

materiálu atd., zajistit pořadatelskou službu, která bude dohlížet na dodržování 

návštěvního řádu parku. 

 

Návrh usnesení: 

 

 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit zábor  za účelem konání 

akce za podmínek stanovených OŽPČ v nájemní smlouvě. 
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Hlasování:  pro 6, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

9. Různé 

 

a) Na pana předsedu komise se obrátil p. Rachůnek, koordinátor z Oddělení strategie a 

participace o jmenování člena KOŽP do pracovního týmu tvorby Strategie – v tomto případě 

pracovní tým Strategie k životnímu prostředí. Nikdo z členů KOŽP nemá zájem. P. Vaculín 

informoval, že za Odbor životního prostředí a čistoty bude v tomto týmu on a pí Zoufalá. 

 

 

 

V Praze dne 14.03.2023 

 

Zapsala:  Kateřina Melzerová, tajemnice komise      ..…………………………………………….. 

 

 

Ověřil:  Milan Smrž,   podpis, datum…….……………………………………………. 

 

Potvrdil:  Jan Saitz, předseda komise  

podpis, datum………………………………………………….. 

 

Příští jednání komise se bude konat dne 17.4.2023 v 17,00 hodin zasedací 

místnosti č. dv. 201.  


